3.
Terminology

3.1 Definitions:

3.1.1
stress-crack, n—an external or internal rupture in a plastic caused by tensile stresses less than its short-time mechanical strength.

3.1.1.1 Discussion—The development of such cracks is frequently accelerated by the environment to which the plastic is exposed. The stresses which cause cracking may be present internally or externally, or may be a combination of these stresses. The appearance of a network of fine cracks is called crazing.

3.1.2
stress-crack failure, n—for purposes of this test method, any crack visible to an observer with normal eyesight shall be interpreted as a failure of the entire specimen (1).4 Extension of the controlled imperfection shall not be construed as a failure. The appearance of more than one crack in a single specimen shall be construed as a single failure.

3.1.2.1 Discussion—Cracks generally develop at the con​trolled imperfection and run to the outer edge of the specimen approximately at right angles to it (2). The cracks need not extend completely through the specimen to constitute failure. Cracks sometimes develop under the polymer surface, mani​festing themselves as depressions on the surface. The time when this occurs should be noted, and if the depression later develops into a crack, the time of dimpling should be consid​ered as the failure time.
3. Терминология
3.1 Определения:

3.1.1 трещина напряжения – трещина, возникающая внутри или снаружи пластмассы из-за действия на нее растягивающих напряжений, не превышающих ее кратковременную механическую прочность.

3.1.1.1 Справка по теме – Развитие таких трещин зачастую убыстряется под воздействием внешних факторов среды, в которой находится пластмасса. Источники напряжений, вызвающих трещины, могут действовать изнутри, снаружи или смешанно. Возникновение сетки тонких трещин называется крейзингом, а сами трещины – волосными.

3.1.2 проверка на трещины напряжения – если наблюдатель с нормальным зрением видит хотя бы одну трещину, то, согласно методу данного теста, весь образец считается бракованным (1)4. Растяжение допустимых дефектов не должно расцениваться как брак. Появление более одной трещины на одном образце должно расцениваться как один и тот же брак.

3.1.2.1 Справка по теме – трещины главным образом возникают на допустимых дефектах и тянутся к краю образца примерно под прямым углом к нему (2). Образец может считаться бракованным, даже если трещины тянутся не через весь образец.  Трещины иногда возникают под поверхностью полимера, о чем можно судить по углублениям на поверхности. Когда такое происходит, нужно замечать время, и если позже углубление превращается в трещину, то время образования углубления следует считать временем брака.
